
Protokół nr 13
 z XIII sesji Rady Gminy

 z dnia 28 września 2011 roku.

W dniu 28 września 2011roku w Urzędzie Gminy w Sońsku odbyła się 
XIII sesja Rady Gminy Sońsk.

W posiedzeniu zgodnie z listą obecności uczestniczyło 14 radnych.
Ponadto posiedzeniu udział wzięli:

1. Jarosław Wielechowski- Wójt Gminy Sońsk
2. Katarzyna Nałęcz-Skarbnik Gminy

Porządek sesji:
1. Otwarcie XIII sesji   Rady Gminy i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie  porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołów z IX sesji  Rady Gminy z dnia 8 lipca 2011, z X 

sesji  nadzwyczajnej  Rady  Gminy  z  dnia  11  sierpnia  2011,  z  XI  sesji 
nadzwyczajnej   Rady Gminy z  dnia  29 sierpnia  2011 oraz z XII  sesji 
nadzwyczajnej Rady Gminy  z dnia 10 września 2011r.

4. Podjęcie uchwał w sprawach:
a) zmian w budżecie Gminy na 2011 rok. 
b) zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
c) zaciągnięcia pożyczki długoterminowej w roku budżetowym 2011. 
d) wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Ciechanowie. 
e) wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  z  Gminą  Miejską 

Ciechanów  na  powierzenie  realizacji  zadania  publicznego 
dotyczącego  możliwości  korzystania  przez  mieszkańców  Gminy 
Sońsk z ulg Środowiskowego Domu Samopomocy typu „ A i B” w 
Ciechanowie. 

f) wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  nieruchomości  (działka 
nr.6/2,7/2 w miejscowości Gąsocin) . 

g) wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  nieruchomości  (działka 
nr.150 w miejscowości Koźniewo Wielkie) . 

h) wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  nieruchomości  (działka 
nr.97/2 w miejscowości Damięty) . 

i) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości (działka nr.58 
w miejscowości Ciemniewko) . 

j) wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  nieruchomości  (działka 
nr.111/2 w miejscowości Bądkowo) . 

5. Informacja z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2011 roku .           
6. Informacja o formach i zasadach udzielania pomocy przez GOPS. 
7. Informacja o działalności Jednostek OSP.  



8. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie pomiędzy sesjami
9. Informacja  Przewodniczącego  Rady  Gminy  o  swojej  działalności 

pomiędzy sesjami.
10.Zapoznanie  radnych z  treścią  pism jakie  wpłynęły  do Rady  Gminy  w 

okresie pomiędzy sesjami.
11.podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłaty za ciepło………
12.Interpelacje i zapytania radnych i  udzielenie odpowiedzi.
13.Wystąpienia przedstawicieli jednostek pomocniczych, Radnych  Powiatu 

i zaproszonych gości.
14.Wolne wnioski i informacje.
15.Zamknięcie obrad.

Ad.1
Rafał Siwek- na wstępie naszych obrad chciałbym w imieniu rady podziękować 
Pani Krystynie Sobczyńskiej za wieloletnią współpracę z Radą Gminy. Poproszę 
Pana Wójta o zabranie głosu.

Wójt-szanowni  państwo,  dziś  mamy  szczególny  dzień,  taki  dzień   w  życiu 
pracownika z tak długim stażem pracy zdarza się raz .pani Krysiu w imieniu 
swoim  i  pracowników  Urzędu  Gminy  chciałbym  złożyć  serdeczne 
podziękowania za długoletnią współpracę. Chciałbym wyrazić podziw dla Pni, 
bo  do  wielu  problemów  tego  życia  podchodziła  Pani  z   takim  zdrowym 
dystansem, zawsze można było na Panią liczyć. Za ten pełen profesjonalizm, za 
te wszystkie lata serdecznie Pani dziękuję.

Ze  względu  na  zły  stan  zdrowia  przewodniczącego,  sesję  poprowadził 
wiceprzewodniczący, Krzysztof Niesłuchowski.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  stwierdził  kworum  władne  do 
podejmowania uchwał i otworzył XIII sesję Rady Gminy.

Krzysztof Niesłuchowski - czy po zapoznaniu się z porządkiem obrad dzisiejszej 
sesji, ktoś z państwa ma jakieś pytania lub uwagi?

Wójt  -  szanowni  Państwo  .  Otrzymaliśmy  pismo  od  Wojewody  w  sprawie 
uchwały,  dotyczącej  opłat  za  ciepło  ,  którą  podejmowaliśmy  na  jednej  z 
ostatnich sesji. Wojewoda poprosił, aby zrobić sprostowanie w uchwale w §5 
należy  dopisać  „wchodzi  w  życie  z  dniem  podjęcia”,  a  nie  tak  jak  było 
wcześniej zapisane, że podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym. Prosiłbym 
aby ten punkt uwzględnić w porządku obrad i przychylić się do treści zmian.

Mecenas  -  podejmując  tę  uchwałę  wiedzieliście  Państwo,  że  działamy  na 
granicy  prawa,  ale  przyznam  się  szczerze  ,  że  nie  spodziewałem  się  że 
Wojewoda  będzie  miał  zastrzeżenia  co  do  formy  ogłoszenia  tej  uchwały. 



Spodziewałem  się  ,  że  będą  to  merytoryczne  zastrzeżenia.  Ze  zdumieniem 
przyjąłem to rozstrzygnięcie, bo w sąsiedniej gminie funkcjonuje taka uchwała i 
była  ogłaszana  w  dzienniku  Urzędowym.  Tam  zalecenia  były  jasne. 
Stwierdzono  ,że  uchwała  stanowi  akt  prawa  miejscowego  i  musiała  być 
ogłoszona. Dal mnie jest to sytuacja niezrozumiała całkowicie.

Rafał Siwek - czy ta uchwała weszła już w życie?

Mecenas - w tej uchwale, która macie państwo przed sobą jest warunek, aby ona 
weszła w Zycie z dniem podjęcia. Znaczy to, że jak dziś ją podejmiemy to ona 
zaraz  zaczyna  funkcjonować.  Poprzednia  uchwała  została  wyeliminowana  z 
obrotu prawnego.

Krzysztof Niesłuchowski - w którym punkcie tą uchwałę zawrzemy?

Wójt-  proponuję  aby  ta  uchwała  została  zapisana  jako  druk  nr  11.  Byłaby 
głosowana na końcu.

Krzysztof Niesłuchowski  -  kto jest za przyjęciem wniosku, który wprowadza 
zmiany do porządku dzisiejszej sesji, proszę o podniesienie ręki.

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.

Głosowanie  porządku  z  przyjętą  poprawką.  Porządek  został  przyjęty 
jednogłośnie.

Ad. 3 

Przyjęcie protokołów z IX sesji   Rady Gminy z dnia 8 lipca 2011, z X sesji  
nadzwyczajnej Rady Gminy z dnia 11 sierpnia 2011, z XI sesji nadzwyczajnej 
Rady  Gminy  z  dnia  29  sierpnia  2011  oraz  z  XII  sesji  nadzwyczajnej  Rady 
Gminy  z dnia 10 września 2011r

Protokoły zostały przyjęte jednogłośnie.

Ad. 4 

a) uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2011 rok
Skarbnik – projekt uchwały  został szczegółowo omówiony na wszystkich 
komisjach. Dotyczy on wprowadzenia zmian w planie dochodów i wydatków 
budżetu Gminy na rok 2011. Czy macie Państwo jakieś pytania?



Krzysztof Niesłuchowski odczytał treść uchwały.
Uchwała została przyjęta jednogłośnie (14 głosami)

 b ) uchwała w sprawie  zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

Projekt  uchwały  został  omówiony  przez  Panią  Skarbnik.  Przy  uchwalaniu 
budżetu  podejmowaliśmy  również  uchwałę  w  sprawie  wieloletniej  prognozy 
finansowej.  Prognoza  zawiera  wszelkie  informacje  dotyczące  naszego 
zadłużenia, wysokości spłat itp. Do roku 2023.
W związku z faktem zaciągnięcia pożyczki na pokrycie dotacji z UE zachodzą 
również automatycznie zmiany w Prognozie Finansowej. 

Krzysztof Niesłuchowski - czy ktoś z Państwa ma pytania? Dziękuję nie widzę.
Krzysztof Niesłuchowski odczytał treść uchwały.

Uchwała została przyjęta jednogłośnie( 14 głosami)

c)  uchwała  w sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  długoterminowej  w roku 
budżetowym 2011. 

Wójt -  zgodnie z długotrwałą procedurą rozliczenia inwestycji  wskazane jest 
podjęcie  działań  mających  na  celu  zabezpieczenie  finansowe  inwestycji 
polegających  na  „remoncie  świetlicy  wiejskiej  w Ciemniewie”,  modernizacji 
świetlicy wiejskiej wraz z rozbudową gminnej instytucji kultury w Gąsocinie” 
oraz  budowy  przydomowych  oczyszczalni  ścieków.  Pierwszym  etapem 
rozliczenia jest zapłata ze środków budżetu gminy 100% wartości inwestycji, a 
następnie refundacja kosztów zawartych w umowach. W związku z tym Gmina 
występuje  o  pożyczkę  na  w/w  projekty  w  wysokości  przyznanych  dotacji. 
Pożyczka zostanie spłacona środkami otrzymanymi z budżetu Unii Europejskiej 
w  ramach   Europejskiego  Funduszu  Rolnego  na  rzecz  Rozwoju  Obszarów 
Wiejskich  jako  refundacja  poniesionych  wydatków.  Zwrot  środków  może 
nastąpić jeszcze w tym roku. Proszę nie traktować tej pożyczki jako dalszego 
zadłużenia  Gminy  ale  jak  zwykły  kredyt  obrotowy.  W takiej  samej  sytuacji 
niedawno była gmina Opinogóra, gdzie otrzymano pieniądze na budowę dróg, 
ale dopiero w kolejnym roku budżetowym wpłynęły środki z dotacji. 

Krzysztof Niesłuchowski - czy ktoś z Państwa ma pytania? Dziękuję nie widzę.
Krzysztof Niesłuchowski odczytał treść uchwały.

Uchwała została przyjęta 13 głosami, 1 „wstrzymał się”



d)  uchwała  w  sprawie  wyboru  ławników  do  Sądu  Rejonowego  w 
Ciechanowie. 

Krzysztof Niesłuchowski- przewodniczyłem Zespołowi, który miał za zadanie 
wydanie  opinii  czy  dokumenty  złożone  przez  Panie:  Lucynę  Marchlińską, 
Adriannę Grądzik oraz Teresę Kucińską  są złożone zgodnie z wytycznymi, i 
czy same zainteresowane spełniają te warunki. Zanim jednak przejdziemy do 
głosowania  poproszę  Radcę  prawnego  o  przedstawienie  pokrótce  jak  ta 
procedura powinna wyglądać.

Mecenas - aby dopełnić formalności proponuję, aby Państwo przyjęli regulamin 
głosowania,  po  przyjęciu  regulaminu  trzeba  powołać  Komisję  Skrutacyjną 
(liczba  osób  w  komisji  do  uzgodnienia),  następnie  należy  przystąpić  do 
głosowania.

Krzysztof Niesłuchowski- składam wniosek o przyjęcie regulaminu głosowania.
Kto z Państwa jest za przyjęciem wniosku?
Wniosek został przyjęty jednogłośnie 13 głosami (1 wyszedł)

Zgodnie  z  procedurą  powołano  Komisję  Skrutacyjną  spośród  radnych 
Rady Gminy. W skład Komisji weszli:

1. Henryka Adamek
2. Michał Pawlak
3. Grzegorz Muszyński

W głosowaniu kandydatur Rada wypowiedziała się jednogłośnie pozytywnie.
Poproszę teraz kandydatki na ławników o zaprezentowanie swojej osoby.

Adrianna Grądzik - uczęszczam na studia,   na kierunek resocjalizacji i uważam, 
że  doświadczenie  jakie  mogę  zdobyć pełniąc  funkcję  ławnika bardzo mi  się 
przyda w mojej późniejszej pracy. Proszę o oddanie na mnie głosu.

Kucińska  Zofia  Teresa  -  jestem  rencistką,  otwartą  na  nowe  doświadczenia, 
między innymi dlatego zdecydowałam się zostać  ławnikiem.

Marchlińska Lucyna - jestem emerytką,  z prawniczym wykształceniem, mam 
bogate doświadczenie zawodowe, w poprzedniej kadencji pełniłam już funkcję 
ławnika w Sądzie Rejonowym w Ciechanowie.

Krzysztof Niesłuchowski - zgodnie z przyjętym regulaminem, jeden z członków 
Komisji  Skrutacyjnej  będzie  odczytywał  nazwiska  Radnych  a  oni  będą 
podchodzili do Urny. Przypominam, że wybieramy dwie osoby .



Radny Michał Pawlak odczytał wg. listy nazwiska Radnych.

Radna  Henryka  Adamek  odczytała  protokół  sporządzony  przez  Komisje 
skrutacyjną.
Ławnikami do Sądu Rejonowego w Ciechanowie zostały wybrane:

1. Adrianna Grądzik
2. Teresa Zofia Kucińska

Krzysztof Niesłuchowski- czy ktoś z Państwa ma uwagi do projektu uchwały? 
Dziękuję nie widzę.
Krzysztof Niesłuchowski odczytał treść uchwały.

Uchwała została przyjęta jednogłośnie, 14 głosami.

e) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
z  Gminą  Miejską  Ciechanów  na  powierzenie  realizacji  zadania 
publicznego  dotyczącego  możliwości  korzystania  przez  mieszkańców 
Gminy Sońsk z ulg Środowiskowego Domu Samopomocy typu „ A i B” 
w Ciechanowie. 

Wójt- w Środowiskowym Domu Pomocy w Ciechanowie przebywają w ciągu 
dnia  dwie osoby z tereny naszej gminy. W wyniku kontroli jaka miała miejsce 
w tym ośrodku zauważono, że są tam osoby spoza Ciechanowa. Aby mogły tam 
spędzać  czas  nieodpłatnie  osoby  z  naszej  gminy  potrzebne  jest  podpisanie 
porozumienia  w  tej  sprawie.  Nie  rodzi  to  żadnych  dodatkowych  kosztów  z 
tytułu pobytu tych osób w ośrodku
.
Krzysztof Niesłuchowski - czy ktoś z Państwa ma uwagi do projektu uchwały? 
Dziękuję nie widzę.
Krzysztof Niesłuchowski odczytał treść uchwały.
Uchwała została przyjęta  jednogłośnie.

f) projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie 
nieruchomości (działka nr.6/2,7/2 w miejscowości Gąsocin). 

Wójt  -  sprawa dotyczy umowy dzierżawy,  która  do tej  pory  była  zawarta  z 
Panem Jarosławem Wesołowskim. Są to dwie działki o łącznej powierzchni 0,95 
ha. Czynsz dzierżawny wynosi 50 złotych na rok. Myślę, że propozycja jaką 
składałem na Komisjach aby wyrazić negatywną opinię na przedłużenie umowy 
jest jak najbardziej zasadna.  Proponowałbym, aby nie wyrazić teraz zgody na 
przedłużenie tych umów, i wystawić te działki w przetargu na dzierżawę.



Krzysztof Nowicki -  dobrze by było ustalić minimalną stawkę za dzierżawę. 
Czy  trzeba  przygotować  przetarg?  Nie  można  przedłużyć  dzierżawy  a  tylko 
podnieść stawkę bez uruchamiania procedury przetargowej?

Mecenas - żadna ustawa nie daje nam takiej możliwości aby w uchwale ustalać 
stawkę  minimalną.  Rada  Gminy  może  tylko  wyrazić  zgodę  lub  nie  wyrazić 
zgody na dzierżawę, ale nie można podać stawki dzierżawy.
W przetargu musi być podana stawka minimalna i poniżej nie można już zejść. 
Nawet gdy do przetargu przystąpi 1 osoba to nie można zejść poniżej kwoty 
minimalnej podanej w przetargu.

Krzysztof Niesłuchowski - poproszę o zajęcie stanowiska komisję Rolnictwa.

Grzegorz  Muszyński  -  Komisja  Rolnictwa  podjęła  decyzję  o  wystawieniu 
nieruchomości do przetargu na dzierżawę.

Krzysztof Niesłuchowski - czy ktoś z Państwa ma uwagi do projektu uchwały? 
Dziękuję nie widzę.
Krzysztof Niesłuchowski odczytał treść uchwały
Uchwała została odrzucona 14 głosami. 

g) projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie 
nieruchomości (działka nr.150 w miejscowości Koźniewo Średnie) . 

Wójt -  jest to uchwała analogiczna do poprzedniej, działka dzierżawiona jest 
przez pana Karola Łebkowskiego. Jest to powierzchnia 0,34 ha a czynsz roczny 
to 20,92 zł. proszę o negatywne zaopiniowanie tej uchwały.

Krzysztof Niesłuchowski - poproszę o zajęcie stanowiska komisję Rolnictwa.

Grzegorz  Muszyński  -  Komisja  Rolnictwa  podjęła  decyzję  o  wystawieniu 
nieruchomości do przetargu na dzierżawę

Krzysztof Niesłuchowski - czy ktoś z Państwa ma uwagi do projektu uchwały ? 
Dziękuję nie widzę.
Krzysztof Niesłuchowski odczytał treść uchwały
Uchwała została odrzucona 13 głosami, 1 osoba wstrzymała się. 

h) projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie 
nieruchomości (działka nr.97/2 w miejscowości Damięty) . 



Wójt- w tym przypadku chodzi o dzierżawę działki gminnej wraz z budynkiem 
zamieszkałym przez Pana Waldemara Szczepańskiego. Działka wynosi 0,12 ha 
a czynsz roczny to 21 złotych. Proszę o pozytywne zaopiniowanie tej uchwały.
Krzysztof  Nowicki-  mamy  tu  do  czynienia  z  sytuacją  gdzie  większość 
mieszkańców miejscowości Damięty chciałaby urządzić tam świetlicę wiejską.

Wójt-  budynek  nie  jest  budynkiem  gminnym  tylko  jest  własnością  Skarbu 
Państwa. Możemy zrobić spotkanie wiejskie , ale jak padnie stwierdzenie ,że 
chcą  mieszkańcy  zrobić  tam  świetlicę  to  proszę  mi  powiedzieć  gdzie 
przeniesiemy Pana Szczepańskiego? Nie mamy lokali zastępczych. Skoro Pan 
Szczepański tam mieszka kilka lat, inwestuje to byłbym skłonny aby pozwolić 
mu na wykupienie tego gruntu.

Stanisław  Zięcina  (Sołtys  miejscowości)  -  nie  chodzi  o  budynek  w  którym 
zamieszkuje Pan Szczepański, ale o budynek obok. Są tam dwie różne działki.

Krzysztof Niesłuchowski- czy ktoś z Państwa ma uwagi do projektu uchwały?
Krzysztof Niesłuchowski- poproszę o zajęcie stanowiska komisję Rolnictwa.

Grzegorz  Muszyński-  Komisja  Rolnictwa  podjęła  decyzję  o  przedłużeniu 
umowy dzierżawy.

Krzysztof Niesłuchowski odczytał treść uchwały 
Uchwała została podjęta 13 głosami, 1osoba wstrzymała się. 

i) projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie 
nieruchomości (działka nr.58 w miejscowości Ciemniewko) . 

Wójt- działkę dzierżawi Pani Anna Malinowska. Jest to działka o powierzchni 
0,80 ha i  czynsz roczny wynosi 138,17 zł.  Proszę o nie wyrażenie zgody na 
przedłużenie umowy dzierżawy.

Krzysztof Niesłuchowski - poproszę o zajęcie stanowiska komisję Rolnictwa.

Grzegorz  Muszyński  -  Komisja  Rolnictwa  podjęła  decyzję  o  wystawieniu 
nieruchomości do przetargu na dzierżawę

Krzysztof Niesłuchowski- czy ktoś z Państwa ma uwagi do projektu uchwały? 
Dziękuję nie widzę.
Krzysztof Niesłuchowski odczytał treść uchwały
Uchwała została odrzucona 14 głosami. 



j) projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie 
nieruchomości (działka nr.111/2 w miejscowości Bądkowo) .

Wójt - działkę dzierżawi Pani Barbara Rakowska. Jest to działka o powierzchni 
0,40 ha  i  czynsz  roczny wynosi  16,84 zł.  Proszę  o  nie  wyrażenie  zgody  na 
przedłużenie umowy dzierżawy.

Krzysztof Niesłuchowski - poproszę o zajęcie stanowiska komisję Rolnictwa.

Grzegorz  Muszyński  -  Komisja  Rolnictwa  podjęła  decyzję  o  wystawieniu 
nieruchomości do przetargu na dzierżawę

Krzysztof Niesłuchowski - czy ktoś z Państwa ma uwagi do projektu uchwały? 
Dziękuję nie widzę.
Krzysztof Niesłuchowski odczytał treść uchwały
Uchwała została odrzucona 14 głosami

Ad. 5
 
Informacja z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2011 roku.

Krzysztof Niesłuchowski - czy ktoś z Państwa ma uwagi co do informacji, które 
otrzymaliście?

Wójt  -  Państwo  radni  otrzymali  informację  już  wcześnie,  a  gdyby  ktoś  z 
Państwa Sołtysów chciał się z tym dokumentem zapoznać to jest on w Biurze 
rady do wglądu.
W ważniejszych punktach mamy wykonanie w granicach 50% i powyżej.  W 
pozycjach  dotyczących  inwestycji  zaangażowanie  jest  mniejsze,  ale  jest  to 
spowodowane tym, że inwestycje będą realizowane w drugiej połowie roku a 
więc i opłatności też będą w tym II półroczu wykazane.

Pani  Skarbnik  odczytała  opinię  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  dotyczącą 
wykonania budżetu za I półrocze .(Opinia RIO stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu)
  
Ad. 6 
Informacja o formach i zasadach udzielania pomocy przez GOPS

Wójt omówił pokrótce  informację dotyczącą  procedury i zasad  przyznawania 
pomocy  przez  GOPS.(pełna  informacja  stanowi  załącznik  do  niniejszego 
protokołu)



Ad. 7
Informacja o działalności jednostek OSP
Wójt  przedstawił  informację  dotyczącą  działalności  jednostek  OSP  z  terenu 
Gminy Sońsk.
Wójt- na jednym ze spotkań z Marszałkiem Struzikiem, usłyszałem, że jednostki 
OSP  w  Gąsocinie  i  Sońsku  mają  w  tej  chwili  wyposażenie  lepsze  niż  w 
niejednej państwowej PSP. Jestem z tego tytułu bardzo zadowolony i będę robił 
wszystko  aby  nasze  jednostki  dalej  się  rozwijały.(szczegółowa  Informacja  o 
działalności jednostek OSP stanowi załącznik do niniejszego protokołu).

Ad.8

Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie pomiędzy sesjami.

-  pierwszy  przetarg  na  budowę  drogi  w  Marusach  jaki  ogłosiliśmy  został 
unieważniony ze względu na  cenę  jaką zaoferowali  wykonawcy.  W dniu 27 
września odbył się drugi przetarg i wyłonionym wykonawca został „Koptrans” 
Witolda Piętki.
- cały czas organizowane są zebrania wiejskie  na których jestem obecny
-  w  Gąsocinie  miało  miejsce  spotkanie  z  mieszkańcami  w  sprawie  ośrodka 
MONAR jaki tam powstał.  Pan Szkutnik w prywatnym domu chciał założyć 
taką placówkę bez konsultacji z mieszkańcami , nie mówiąc nawet o rozmowach 
ze mną. Zwróciłem się z pismem do Pana Szkutnika, w którym poprosiłem o 
przedstawienie dokumentów pozwalających na prowadzenie takiego ośrodka.
- w porozumieniu z PKP będziemy oczyszczać rów w miejscowościach Janówek 
i Skrobocin. Mieszkańcy terenów przyległych wyrazili zgodę na takie prace.
- byłem na konferencji PROW gdzie padło stwierdzenie, że w niedługim czasie 
ruszy kolejny nabór na „usługi dla ludności”. Będę starał się złożyć wniosek na 
rozbudowę sieci kanalizacyjno – sanitarnej w Gołotczyźnie, Sońsku, Gąsocinie i 
Soboklęszczu.
-  27  września  byłem  na  spotkaniu  z  przedstawicielami  PKP.  Można  było 
przejechać  trasę  od  Warszawy  do  Gdańska  i  popatrzeć  jak  daleko  są  już 
posunięte  prace  związane  z  modernizacją  linii  PKP.  Przygotowałem  na  to 
spotkanie prezentację w której pokazałem jakie problemy towarzyszą pracom na 
terenie Gminy. Omówiłem też problemy na jakie napotykają mieszkańcy naszej 
Gminy.
- w związku z planowaną rozbudowa sieci wodociągowej przygotowywane są 
już projekty na budowę wodociągu w miejscowościach: Strusinek i Pękawka.
- o okresie między sesjami odbyły się dwie uroczystości: w Sarnowej Górze i 
Lesie  Ościsłowskim.  Po uroczystościach  w Sarnowej  Górze  odbyła  się  sesja 
nadzwyczajna, na której medalem „PRO MAZOWIA” został uhonorowany nasz 
lokalny poeta, Pan Stefan Chojnowski. W Lesie Ościsłowskim został odsłonięty 



pomnik ku czci ludzi , którzy tam zostali rozstrzelani. Nasza Gmina włączyła się 
w budowę tego pomnika i przekazała na to środki pieniężne.
-  Gmina  wystąpiła  o  nowe  pozwolenie  wodno  -  prawne  dla  Zakładu 
Komunalnego. Niedawno miała miejsce kontrola z WIOŚ, która wykazała, że z 
Gąsocina do rowu płynie czysta woda, Z Zakładu Komunalnego również, ale 
dalej za Zakładem w rowie pojawiają się ścieki. Zarządzenie pokontrolne jest 
takie,  żeby  skontrolować  wszystkich  mieszkańców,  którzy  mieszkają  wzdłuż 
rowu pod kontem posiadania  szczelnych zbiorników na szambo i  aktualnych 
umów  na  odbiór  nieczystości.  Z  chwilą  gdy  ktoś  nie  będzie  posiał  tych 
dokumentów, bądź pojawią się inne okoliczności to może być i tak , że będę 
zmuszony powiadomić o tym fakcie ARIMR co może skutkować wstrzymaniem 
dopłat na kolejne lata. Może to być bardzo dotkliwa kara dla rolników, którzy 
nie wywiązują się z obowiązku posiadania płyt obornikowych lub szamb.
- miały miejsce spotkania z przedstawicielami PKP. Pani Ślubowska złożyła do 
Starostwa wniosek o unieważnienie decyzji wodno – prawnych dla PKP. Jeśli 
Starosta  przychyli  się  do  tej  prośby  to  wszystkie  prace  na  PKP  zostaną 
wstrzymane. Robię wszystko aby ten konflikt załagodzić. Pani Ślubowska nie 
zgadza się aby to PKP pokryło koszty oczyszczenia rowu za oczyszczalnią tylko 
chce , żeby zrobiła to Gmina . Jej postawa jest dla mnie zupełnie niezrozumiała.
- chciałbym powiedzieć , że złożę dziś wniosek do Komisji  Rewizyjnej  aby 
zbadała dokumenty z budowy oczyszczalni ścieków. Gmina aktualnie kończy 
proces  rozliczania  kar  jakimi  była  obciążana  z  racji  złego  funkcjonowania 
oczyszczalni.

Ad. 9
Informacja  Przewodniczącego  Rady  Gminy  o  swojej  działalności  pomiędzy 
sesjami.

Rafał Siwek- moja działalność jest bardzo zbliżona do działalności Pana Wójta. 
Staram się brać udział w ważniejszych spotkaniach i uroczystościach.

Ad. 10

Zapoznanie  radnych z  treścią  pism jaki  wpłynęły  do rady  Gminy  w okresie 
pomiędzy sesjami.

Krzysztof Niesłuchowski odczytał treść pism jakie wpłynęły do Biura Rady.
- Monika Piecychna – Grzegorzewska
- Jerzy Jankowski
- Prezes Wspólnoty Mieszkaniowej w Sońsku
- Kierownik Zakładu Komunalnego 
- Dyrektor przedszkola w Gołotczyźnie
- Dyrektor Gimnazjum w Gąsocinie



- Radny Piotr Kurowski
- Dyrektor Gminnej Biblioteki w Sońsku
- Eugeniusz Owczarczyk
- Rodzice dzieci uczęszczających do oddziału przedszkolnego w „dużej szkole”
Kopie pism stanowią załączniki do niniejszego protokołu.

Krzysztof  Niesłuchowski  odczytał  złożone  przez  członków  Rady  Gminy 
wnioski do budżetu na 2012 rok.
Kopie pism stanowią załączniki do niniejszego protokołu.

Ad. 11

Podjęcie uchwały za ciepło…..

Mecenas  -  jak  wspomniał  już  Pan  Wójt,  uchwała  została  uchylona  przez 
Wojewodę przez zapis o ogłoszeniu, któremu uchwała ta nie podlegała. Co do 
legalności faktur o czym wspominała Prezes Wspólnoty w swoim piśmie, to nie 
pozostawię to bez komentarza. Skoro korzystaliście Państwo z ciepłej wody to 
powinniście za to zapłacić.

Krzysztof  Niesłuchowski  -  Kierownik  Zakładu  Komunalnego  oczekuje 
wskazówek jak wyprowadzić zaistniałą sytuację na prosta.

Mecenas  -  przecież  umowy  jakie  otrzymali  lokatorzy  Wspólnoty  można 
zaanektować.

Krzysztof Niesłuchowski - odczytał treść uchwały.
Krzysztof Niesłuchowski - czy ktoś z Państwa ma uwagi do projektu uchwały ? 
Dziękuję nie widzę.
Uchwała została odrzucona przyjęta 11 głosami, 2 osoby wstrzymały się.

Ad.12

Eugeniusz Owczarczyk- bardzo proszę o posprzątanie Gąsocina. Miejscowość 
jast  zapaskudzona.  Dawno  nikt  tam  nie  sprząta  i  śmieci  walają  się  po 
chodnikach i trawnikach.

Ad. 13



Piotr Kurowski-chciałbym złożyć wniosek do Komisji Rewizyjnej : ” mając na 
względzie  interes  Gminy,  wnoszę  o przeprowadzenie  kontroli  przez  Komisję  
Rewizyjną  działalności  wójta  gminy  Sońsk  dotyczącej  przygotowania  do  
realizacji inwestycji polegającej na budowie elektrowni wiatrowych wraz z ich  
infrastrukturą, w sposób szczególny kosztów finansowych jakie gmina z tego  
tytułu poniosła”

Wójt- proszę bardzo o przychylenie się do tego wniosku. Padają informację, że 
ja tę firmę ściągnąłem do naszej gminy i mam z tego tytułu korzyści. Jest to 
okazja aby uciąć wszystkie plotki na ten temat.
Chciałbym również złożyć wniosek.  Proszę o zwołanie Komisji  rewizyjnej w  
celu zbadania przygotowania dokumentacji specyfikacji istotnych warunków 
zamówienia na budowę oczyszczalni ścieków, samego procesu inwestowania,  
odbioru  tej  inwestycji,  zbadania  przebiegu  budowy  sieci  kanalizacyjno-  
sanitarnej w kwestii nieodłączonego kolektora od oczyszczalni, przekazania tej  
oczyszczalni  w  użytkowanie  panu  Adamowi  Repecie  i  związanych  z  tym  
reperkusji,  które  spadły  potem  na  Urząd  Gminy.  Ustalenia  osób  
odpowiedzialnych  i  skierowanie  tego  wniosku  w  razie  konieczności  do  
Prokuratury

Głosowanie wniosku P. Kurowskiego:
„za”- 12 głosów (przy stanie 12 radnych)

Wójt-  proszę  o  rozszerzenie  wniosku  Pana  Kurowskiego  o  zapis,  że  wynik 
kontroli podany zostanie do publicznej wiadomości.

„za”-10 osób
„wstrzymało się”- 2 

Wójt-  zależy mi  na wyjaśnieniu sprawy, aby uciąć plotki.  Chciałbym ,  żeby 
prawda była wykazana i upubliczniona.

Głosowanie wniosku Wójta:
„za”- 12 
„wstrzymało się „-1

Łukasz Rykaczewski  -  chciałbym się podzielić refleksjami  na temat  remontu 
drogi w Niesłuchach. 
Pan  Rykaczewski zaprezentował  zdjęcia  zrobione  na  drodze  gminnej  w 
Niesłuchach.(Płyta z prezentacją stanowi załącznik do protokołu)

Wójt - na drogę w Niesłuchach planowane jest wywiezienie tłucznia (około 2 
kilometrów).  Drogi  gdzie  posypane  było  tłuczniem  są  w  dobrym  stanie. 



Mieszkańcy Niesłuch pomagali w przygotowaniu tej drogi do nawiezienia. Do 
tej pory nie było tam rowów i dopiero teraz są one wykonane. Krzaki kiedyś 
wycinane  zostały  spalone.  Ujawniły  się  teraz  karpy  ale  niedługo  będą  one 
wyrywane.

Łukasz Rykaczewski- nawet kawałek rowu jest teraz nie zrobiony.
A  kto  ponosi  odpowiedzialność  za  uszkodzenia  pojazdów  do  jakich  będzie 
dochodziło na tej drodze?

Krzysztof Cieślicki- W komorach jest posypana droga tłuczniem. Dopóki się nie 
ujeździło to było nieciekawie ale teraz droga jest utwardzona i bardzo dobra.

Krzysztof Niesłuchowski – stwierdzam wyczerpanie porządku obrad i zamykam 
posiedzenie .


